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Algemeen
Twee keer per jaar brengen wij een nieuwsbrief uit. In deze nieuwsbrief 
komen de resultaten van het leegstandsonderzoek en het onderzoek naar het 
grondbeleid aan de orde. Verder zullen we kort ingaan op het lopende 
onderzoek naar subsidies. Daarnaast zullen we onze regionale activiteiten 
bespreken en tot slot nog wat overig nieuws behandelen dat de lokale 
rekenkamer(s) aangaat.  

I. Afgeronde onderzoeken 
Wij hebben in de eerste helft van 2013 in korte tijd twee rapporten afgerond 
en gepubliceerd: ‘De Groei Voorbij’ over leegstand in de binnenstad en 

‘AchterGrond: Rapport Grondbeleid’. Daarnaast hebben we een ex-ante 
onderzoek nota Verbonden Partijen uitgevoerd. Deze rapporten zijn te 
raadplegen op onze website onder ‘Archief publicaties 
Rekenkamer(commissie)’ of klik met de rechtermuisknop op de titel van het 
rapport hieronder (‘hyperlink openen’). Ons jaarverslag 2012 is ook op deze 
manier te raadplegen.

‘De Groei Voorbij’
Op vrijdag 24 mei jl. hebben wij het onderzoek naar het gemeentelijk beleid 
ter vermindering van de leegstand in de binnenstad gepubliceerd. Wij 
concluderen dat de gemeente op een andere manier naar leegstand zou 
moeten kijken. Er wordt te weinig ingespeeld op de huidige trends. Zo 
worden er nog steeds vierkante meters winkeloppervlak toegevoegd, terwijl 

de trend is dat er minder vraag is naar vloeroppervlak. Wij stellen hierbij ook 
de vraag of de huidige overlegstructuren met de ondernemersorganisaties 
effectief genoeg zijn om de leegstand van winkelpanden aan te pakken. Wij 
raden dan ook aan de aanpak van de Vriesestraat, waar een effectieve 
aanpak van de leegstand gevonden lijkt te zijn, te onderzoeken of deze ook 
in andere straten toe te passen is. Ten slotte vinden wij dat beter moet 
worden gerapporteerd over de aanpak van leegstand, waarbij kosten en 
effectiviteit van het beleid centraal staan. Op 10 september jl. heeft de 
behandeling plaatsgevonden in de adviescommissie. 

‘AchterGrond: Rapport Grondbeleid’
Op 10 juni 2013 hebben wij dit onderzoek – dat gaat over de 

informatievoorziening over het grondbeleid van de gemeente Dordrecht -
gepubliceerd. Uit onderzoek blijkt dat de gemeenteraad summier wordt 
geïnformeerd over de strategische grondvoorraad. Ook stellen wij vast dat 
het weerstandsvermogen van het grondbedrijf, door dalende marktwaarden 
en gestegen risico’s, is gedaald tot ver onder de norm die de raad heeft 
vastgesteld. De algemene reserve van het grondbedrijf (de 
weerstandscapaciteit) is daarmee onvoldoende om de risico’s op te kunnen 
vangen. Wij hebben de raad geadviseerd zich beter te laten informeren over 
de strategische grondvoorraad en het weerstandsvermogen kritisch te volgen 
en op een acceptabel niveau te brengen zodat risico’s kunnen worden 

gedekt. Op 25 juni jl. is dit rapport, dat veel aandacht in de media heeft 
gekregen zoals op RTV Dordrecht, in de gemeenteraad besproken. De raad 
heeft een motie over een eenduidige weergave inzake het vaststellen van het 
weerstandvermogen unaniem aangenomen. 

Ex-ante onderzoek nota Verbonden Partijen
In het kader van een pilot hebben wij een ex-ante onderzoek gedaan omdat 
wij van mening zijn dat dit een meerwaarde kan hebben voor de raad. Dit is 
echter nog geen gemeengoed in rekenkamerland. We hebben gekozen voor 
de kaderstellende nota verbonden partijen om te ondervinden of dit type 
onderzoek in Dordrecht van toegevoegde waarde kan zijn. Op 9 juli jl. is 
deze nota en het ex-ante onderzoek in de auditcommissie behandeld. In het 
najaar staat de verdere behandeling in de raad gepland. In de volgende 

nieuwsbrief meer hierover.



II. Lopende onderzoeken
Subsidies
We onderzoeken het proces van subsidieverstrekkingen. Onderzoek naar de 
effectiviteit van subsidies is van belang. De resultaten kunnen onder meer 

worden gebruikt in een discussie over mogelijke bezuinigheden. Het 
onderzoek is nog in volle gang en zal in het najaar van 2013 worden 
gepubliceerd.

III. Overige activiteiten
Re-integratie onder de loep
Wij hebben op uitnodiging de bijeenkomst Werkgroep Participatie 
Drechtsteden bijgewoond en ons rapport re-integratie (juni 2012) toegelicht. 
Daar verzorgden wij een inbreng, zodat er een discussie plaatsvond over 
prestatie-indicatoren.

De rekenkamercommissie in de regio
Wij willen samenwerking tussen de rekenkamercommissies in de regio 
Drechtsteden bevorderen. Wij hebben om die reden gesproken met een 
vertegenwoordiging van de werkgroep modernisering netwerkbestuur
Drechtsteden. Dit gesprek ging over onze zienswijze over de wenselijkheden 

en mogelijkheden voor een rekenkamerfunctie op Drechtstedenniveau. Ook 
zijn er gesprekken geweest met de voorzitters van andere rekenkamers in de 
regio om te spreken over de mogelijkheden tot gemeenteoverstijgende 
samenwerking. 

IV. Zichtbaarheid Rekenkamercommissie
Wij hebben sinds het afgelopen najaar onze vergaderdag aangepast aan die 
van de raadsleden, zodat in de pauze een mogelijkheid is tot ontmoeting. Dit 
is goed bevallen. Daarnaast wordt er ook gewerkt aan de interne zichtbaarheid 
doordat ambtenaren zich kunnen abonneren op het nieuws van de 
rekenkamercommissie. Ook is de huisstijl aangepakt, zoals u inmiddels heeft 

kunnen zien. Social Media kan natuurlijk niet uitblijven, dus daarom heeft de 
Rekenkamercommissie ook een twitteraccount. Volgt u ons al? Het 
twitteraccount is @RKCDordrecht.

V. Overig nieuws
Nederlandse Vereniging van Rekenkamers & 
Rekenkamercommissies (NVRR) publiceert ‘De staat van de 
rekenkamer’
De rekenkamer(commissie) is voor de raad een actieve steun in de meeste 
gemeenten. In 380 van de 415 Nederlandse gemeenten (91,6%) bestaat een 

actieve rekenkamer of rekenkamercommissie. In 20 gemeenten is de
afgelopen twee jaar de rekenkamer inactief geweest vanwege aanhoudende 
discussie over de juiste rekenkamervorm of door gemeentelijke herindeling. In 
nog eens 15 gemeenten krijgt de rekenkamerfunctie geen invulling, omdat er 
lokaal geen politiek draagvlak voor is. Het rapport De staat van de 
rekenkamer is via de site van de NVRR te downloaden.

Viering 200 jaar Algemene Rekenkamer
Volgend jaar bestaat de Algemene Rekenkamer 200 jaar en dit werd onder 
andere gevierd met een prijsvraag voor scholieren: de school die het beste 
onderzoeksvoorstel voor de rekenkamer heeft bedacht, won kaartjes voor 
Lowlands. ProDemos (het Huis voor de Democratie) maakte in samenwerking 

met de Algemene Rekenkamer hiervoor een gratis Onderwijskrant voor de 
bovenbouw Havo en Vwo. In juni is het winnende voorstel bekend gemaakt en 
luidt: Hoeveel kost een vmbo/vwo leerling ten opzichte van toekomstige 
opbrengsten? De winnaars zijn acht leerlingen uit 4 vwo van het 
Augustinianum in Eindhoven. Dit onderzoek wordt op dit moment uitgevoerd 
door de Algemene Rekenkamer in samenwerking met lokale rekenkamers. Wij 
staan positief tegenover samenwerking.
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